
UCHWAŁA NR XI/125/2019
RADY MIASTA MARKI

z dnia 26 czerwca 2019 r.

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektora Zespołu Szkół nr 2 w Markach

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 
roku, poz. 506) oraz art. 229 pkt 3, art. 237 i art. 238 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 roku, poz. 2096 z późniejszymi zmianami) po rozpatrzeniu 
skargi z dnia 22 stycznia 2019 roku, uchwala się, co następuje:

§ 1. 1. Skargę z dnia 22 stycznia 2019 roku na Dyrektora Zespołu Szkół nr 2, im. Prymasa Tysiąclecia 
w Markach, ul. Wczasowa 5, uznaje się za bezzasadną.

2. Uzasadnienie stanowi załącznik do uchwały.

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miasta Marki do poinformowania Skarżącego o sposobie 
rozpatrzenia skargi.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 

Przewodniczący Rady Miasta 
Marki

Paweł Pniewski
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Uzasadnienie

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta Marki po wnikliwej analizie skargi
i omawianych sytuacji wraz z wizją lokalną stwierdza:

Poruszany problem szerokości ulicy i miejsc parkingowych, wynika z układu istniejącej infrastruktury
drogowej i własności gruntów. Sytuacja powinna ulec nieznacznej poprawie po zrealizowaniu inwestycji
drogowej w okolicy szkoły. Niestety projekt inwestycji jest zaskarżany przez część okolicznych
mieszkańców, co znacznie przesuwa termin jej rozpoczęcia. Parking koło szkoły jest parkingiem
ogólnodostępnym, a zatem mogą z niego korzystać wszyscy mieszkańcy, a nie tylko rodzice dzieci
uczęszczający do szkoły. Tym samym próba wprowadzenia jakiegokolwiek ograniczenia, np. czasowego, co
do możliwości korzystania z parkingu byłaby daremna, gdyż Gmina nie ma służb, które mogłyby
egzekwować takie ograniczenie. Zatem w zaistniałej sytuacji nie ma możliwości wprowadzenia skutecznego
ograniczenia w dostępie do tego parkingu przez mieszkańców okolicznych posesji.

W odniesieniu do kwestii „łącznika” pomiędzy szkołą a przedszkolem należy wskazać, że od początku
funkcjonowania przedszkola w Zespole Szkół, przejście między placówkami było oznaczone, jako
służbowe. Dla wzmocnienia bezpieczeństwa, w maju ubiegłego roku, został wprowadzony zamek kodowy
zabezpieczający wejście do przedszkola. Rada Rodziców Zespołu Szkół nr 2 w Markach w lutym
2018 roku, przedstawiła pozytywną opinię na temat przyjętych w szkole zasad komunikacji. Działania
dyrektora zmierzające do zapewnienia bezpieczeństwa dzieciom i uczniom uznała za pożądane. Pozytywną
opinię w tej sprawie przedstawiła również Rada Pedagogiczna w marcu 2018 roku. We wrześniu 2018 roku,
była poruszana kwestia przechodzenia ze szkoły do przedszkola. Po wysłuchaniu rodziców, przedstawiono
argumenty uzasadniające ograniczenie przejścia miedzy placówkami. Powodami tych działań było i jest:
bezpieczeństwo, konieczność prowadzenia zajęć wychowania fizycznego w holu szkoły, czystość i higiena.
W wyniku głosowania rodzice jednomyślnie wypowiedzieli się za utrzymaniem wprowadzonych zasad (nie
licząc 2-3 osób, które nie wzięły udziału w głosowaniu). Członkowie komisji przeanalizowali istniejący
stan i na tą chwilę nie widzimy możliwości wprowadzenia zmian w komunikacji. Wejścia do obiektu są, co
prawda zlokalizowane po przeciwnych stronach budynku i osoby odprowadzające dzieci do przedszkola
i do szkoły muszą pokonać około 100 metrów pomiędzy wejściami, ale w dużo gorszej sytuacji są rodzice
odprowadzający jednocześnie dzieci do innych mareckich szkół i przedszkoli, którzy są zmuszeni do
odwożenia swoich dzieci do dwóch różnych placówek. Owszem przedmiotowe rozwiązanie jest uciążliwe,
ale w ocenie komisji nie na tyle aby wprowadzać na obecna chwilę zmiany. Stworzenie ogólnodostępnego
przejścia może bowiem wpłynąć negatywnie na bezpieczeństwo najmłodszych, czyli dzieci z przedszkola,
gdyż dzieci ze szkoły miałyby swobodny dostęp do części budynku zajmowanego przez przedszkole. Nie
możemy się zgodzić ze stwierdzeniem zawartym w (prośbie rodziców), że przed szkołą jest mało miejsca
i brak jest chodników.

Przedszkole jest bardzo dobrze zabezpieczone, a dzieci w każdej sytuacji są pod opieką personelu
przedszkola. Przeprowadzona wizytacja przedszkola i szkoły daje podstawę do stwierdzenia, że
bezpieczeństwo i dobre samopoczucie dzieci jest w placówce priorytetem. Dlatego uważamy, że rodzice
powinni wspierać takie działania dyrekcji i personelu przedszkola i szkoły.

Jeżeli zaś chodzi o korzystanie z przedmiotowego przejścia, np. przez nauczycieli przedszkola w celu
odprowadzenia swoich dzieci do szkoły, to komisja uznaje, że tak być nie powinno. Komisja podczas wizji
zwróciła dyrekcji uwagę na nieprzestrzeganie zasad przez pracowników będących rodzicami dzieci
uczęszczających do placówek edukacyjnych na terenie obiektu. Jeżeli pracownik jest rodzicem
i przemieszcza się po obiekcie z dzieckiem, musi przestrzegać zasad obowiązujących rodziców, a nie
pracowników. Zatem jeżeli takie sytuacje będą się powtarzać, to należy sygnalizować je dyrektorowi
placówki, a w przypadku braku reakcji informować organ nadzoru nad placówką. Przejście ma charakter
służbowy i nikt nie może z niego korzystać w innym celu aniżeli służbowym.

Jeżeli dzieci biorą udział w wycieczkach, a firmy zewnętrzne uzależniają wstęp na teren obiektu lub
realizację usług od posiadania ubezpieczenia przez dziecko, to taki obowiązek musi zostać spełniony przez
rodziców. Szkoła umożliwia zawarcie takich dobrowolnych ubezpieczeń i odbywa się to w porozumieniu
z Radą Rodziców. Jeżeli dziecko zostało ubezpieczone przez rodziców indywidualnie, to wystarczające jest
pisemne oświadczenie rodzica, że odpowiednie ubezpieczenie chroniące dziecko zostało zawarte. Dzieci
w trakcie wycieczek szkolnych są pod opieką pracowników szkoły i w przypadku jakiegoś zdarzenia i braku
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stosownego ubezpieczenia, to oni zostaliby pociągnięci do odpowiedzialności. Dlatego jak się okazuje na
wyrost, ale może zgodnie ze zdrowym rozsądkiem, pracownik szkoły żądał udokumentowania posiadania
ubezpieczenia. Członkowie komisji rozumieją i w pełni popierają obowiązujące zasady, ponieważ
bezpieczeństwo i ochrona dzieci jest podstawą obowiązkiem opiekunów prawnych dziecka.

Jak słusznie skarżący zauważył Przedszkole Miejskie nr 5 jest placówką nieferyjną dlatego komisja
wskazuje, że prośba skierowana do rodziców o wpisanie na listę planowanego pobytu dziecka
w przedszkolu w dniach okołoświątecznych, wiąże się wyłącznie z potrzebą zaplanowania właściwej liczby
pracowników, niezbędnych do zapewnienia dzieciom opieki. Zamówienia artykułów spożywczych
koniecznych do przygotowania właściwej liczby posiłków dla dzieci. Dyrekcja placówki musi też
zaplanować urlopy, a to wynika z odrębnych uprawnień pracowniczych. Czyli działania w tej sprawie są jak
najbardziej prawidłowe.

Z ustaleń komisji wynika, że Rada Rodziców postanowiła część wpłat z dobrowolnych składek rodziców,
przeznaczyć na zakup papieru ksero oraz innych materiałów do świetlicy szkolnej.

Rotacja nauczycieli jak i wakaty, to problem ogólnopolski i na razie nie znalazł się nikt, kto mógłby,
a może należałoby napisać chciał rozwiązać ten ogólnokrajowy problem. Przytoczona przez Państwa
historia o trawniku nie została potwierdzona, a ponadto zwracamy uwagę, że dla polepszenia komfortu
dzieci w ubiegłym roku szkolnym kupione zostały namiot i koce. Nauczyciele byli zobligowani do takiej
organizacji zabaw, aby w czasie upałów dzieci przebywały w zacienionych miejscach. Zarzut o przerzucaniu
nauczycieli między szkołą, a przedszkolem jest nieuzasadniony, ponieważ placówka jest zespołem,
w którym pracownicy realizują zadania zgodnie ze swoimi kwalifikacjami oraz potrzebami tych jednostek
edukacyjnych, a wszystko odbywa się w uzgodnieniu z dyrekcją.

Wizytując w ostatnim czasie dwukrotnie placówkę, możemy stwierdzić, że dzieci są wesołe,
uśmiechnięte i pełne energii, a pracownicy zaangażowani w swoje działania.

Komisja zapoznała się też z raportem Organu Nadzoru Pedagogicznego Kuratorium Oświaty
w Warszawie, z którego wynika:

Zespół Szkół nr 2 jest placówką zadbaną, czystą i estetyczną, wyposażoną w nowoczesne i różnorodne
pomoce dydaktyczne. Każda sala lekcyjna, w tym przedszkolne są wyposażona w komputer z dostępem do
Internetu i nowoczesnym oprogramowaniem oraz sprzęt multimedialny. Zakup sprzętu finansowany był ze
środków organu prowadzącego oraz projektów rządowych i unijnych. Przedszkole ma jasne, duże sale
wyposażone w bezpieczne i kolorowe meble. Promuje zdrowe żywienie dzieci i bierze udział w wielu
programach zdrowego żywienia. Przedszkolaki chętnie biorą udział w konkursach organizowanych na
terenie przedszkola, miasta i ogólnopolskich. Nauczyciele stosują podczas zajęć zróżnicowane metody
i formy pracy, które ułatwiają wszystkim dzieciom uczenie się, zapewniają im wszechstronny rozwój
i wsparcie. Dyrektor pozyskuje do współpracy ludzi, organizacje i instytucje z zewnątrz, aby zapewnić
ciągły rozwój. Takie wsparcie ma charakter merytoryczny, rzeczowy i finansowy. Przedszkole diagnozuje
miejsca i sytuacje potencjalnie niebezpieczne. Wśród respondentów występuje powszechność znajomości
procedur i zachowań w sytuacjach trudnych. W przedszkolu organizowane są zajęcia dodatkowe: rytmika
i zajęcia taneczne, warsztaty, teatrzyki, pokazy naukowe itp. finansowane ze środków organu prowadzącego
oraz dochodu własnego szkoły. Rodzice za pośrednictwem Rady Rodziców mają możliwość finansowania
dodatkowych atrakcji dla dzieci.

Komisja zachęca do bezpośrednich kontaktów z dyrekcją placówki, ponieważ merytoryczna rozmowa
daje podstawy do szybkiego rozwiązywania pojawiających się problemów, nie pozwalając im narastać.
Oczywiście konieczne jest obopólne zrozumienie i chęć osiągnięcia konsensusu.

Przewodniczący Rady Miasta Marki

Paweł Pniewski
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Podpis: Signature-1543432785

Imię: Paweł
Nazwisko: Pniewski
Instytucja: 
Miejscowość: 
Województwo: 
Kraj: PL
Data podpisu:  2 lipca 2019 r.
Zakres podpisu: Cały dokument
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